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Bár az idõ még zord, a tél
csak lassan enged szorításából,
a Körös-Maros Nemzeti Park
szarvasi igazgatóságán már ké-
szülnek a tavaszra. A múlt héten
szerdán délutánra a város okta-
tási intézményeinek környezeti
neveléssel foglalkozó pedagó-
gusait invitálta Tóthné Hanyecz
Katalin, a nemzeti park osztály-
vezetõje, hogy bemutassák az
oktató-nevelõ munkában is ki-
válóan hasznosítható vadonatúj
látogatóközpontjukat. Az igaz-
gatóság Anna-ligeti székházában
összegyûlteket elõbb Tirják
László igazgató üdvözölte, kö-
szönve, hogy a fagyos idõ, a ne-
hezen járható utak ellenére is
elfogadták a meghívást. A látoga-

Nyitás: madarak és fák napján

tóközpontról elmondta, hogy
már a berendezésénél tartanak,
szeretnék még a májusi � mada-
rak és fák napjához kapcsolódó
� ünnepélyes megnyitóig a park-
ját, illetve az igazgatóság bejára-
tát rendbetenni. Ez lesz az a
hely � mondta az igazgató �
ahol a fokozottan védett termé-
szeti értékeket is be tudják mu-
tatni a nagyközönség számára,
ahol a bemutató kiállítások mel-
lett a környezeti nevelés lehetõ-
ségeit is megkapják a pedagógu-
sok, diákok.

Tóthné Hanyecz Katalin isme-
rõsként üdvözölte a megjelent
pedagógusokat, felelevenítve
az 1994-es alakulás óta a szám-
talan programot, amit közösen

rendeztek. Kérte, hogy a jövõ-
ben is folytatódjék, sõt erõsöd-
jék a jó kapcsolat, ötleteikkel és
javaslataikkal segítsék a közös
munkát, közös célkitûzést: a
gyermekek környezettudatos
nevelését. A szóbeli tájékoztató
után a vendéglátók és vendége-
ik végigjárták a látogatóköz-
pontot, megismerkedve a beren-
dezés, és megnyitó utáni lehetõ-
ségek széleskörû lehetõségeivel.
A tanácskozás, csoportbeszélge-
téssel, ötletbörzével folytató-
dott: Tóthné Hanyecz Katalin
mellett Lesttyán Goda Judit az
idegenforgalmat célzó ötleteket,
míg Kenéz Mónika az oktatási
célú elképzeléseket beszélte
meg a jelenlévõkkel.            T. L.

Kérdésünkre elmondta, fel kí-
vánja hívni a képviselõk figyel-
mét arra, hogy az igen kedvezõ
feltételekkel igényelhetõ (3 éves
türelmi idõ a visszafizetésre, 10
éves futamidõ, alacsony ka-
mat), közoktatási intézmények
korszerûsítésére fordítható hitel-
konstrukció Szarvas számára is
új lehetõségeket jelenthet. Amel-
lett, hogy városunkban jelenleg
két oktatási intézményben is
(Vajda Péter Gimnázium, Szlo-
vák Általános Iskola) jelentõs
beruházások folynak, maradtak
még megoldandó feladataink
ezen a téren.

Az átgondolt döntéshez ter-
mészetesen szükség van arra �
tette hozzá �, hogy felmérjük,
milyen demográfiai változások
várhatóak az óvodás és  iskolás-
korúak esetében az elkövetkezõ
években. A 2003. évben példá-

Lehetõség Szarvason is
Napirend elõtti felszólalásra készül a csütörtöki testületi
ülésen Földesi Zoltán, az önkormányzat mûvelõdési és ok-
tatási bizottságának elnöke a kormányzat által a közel-
múltban elfogadott �Beruházás a XXI. századi iskolába�
programmal kapcsolatban. Errõl azon a sajtótájékoztatón
számolt be a képviselõ, melyre az elmúlt hét csütörtökén
invitálta a helyi sajtó képviselõit.

ul mindössze174 elsõ osztályos
diák kezdi meg tanulmányait a
város általános iskoláiban, s a
születési statiszkákból arra kö-
vetkeztethetünk, hogy az elsõ
osztályba lépõk száma tovább
csökken majd. Nagy a valószí-
nûsége annak � mondta a mû-
velõdési és oktatási bizottság el-
nöke �, hogy 3-4 éven belül �ki-
ürül� a Petõfi tagiskola, így an-
nak épületét más célokra hasz-
nosíthatja majd a város. �Ami-
kor tehát arról beszélünk, hogy
megpályázzunk-e egy ilyen hitel-
konstrukciót, akkor elsõsorban
a Fõ téri Iskola korszerûsítésé-
rõl, fejlesztésérõl kell gondol-
kodnunk� � mondta Földesi Zol-
tán, hozzátéve, hogy egy ilyen
döntés hatásai több önkor-
mányzati cikluson is átívelnek,
lévén szó hosszabb távú kötele-
zettségvállalásról.                    L.J.

Mindenek elõtt Babák Mihály
polgármester köszöntötte a köz-
meghallgatás helyszíni résztvevõ-
it � köztük Domokos László or-
szággyûlési képviselõt �, valamint
a televíziónézõket. A 2003. évi
költségvetési rendeletet
Mihaleczné Kovács Mária jegyzõ
ismertette, elmondva, hogy an-
nak elkészítésénél a Magyar Köz-
társaság 2003. évi költségvetési
törvénye valamint a szarvasi kép-
viselõk által 2002. novemberé-
ben elfogadott költségvetési kon-
cepció volt az irányadó. A város
költségvetésének bevételi fõössze-
ge 3 milliárd 123 millió 561 ezer
forint, ebbõl 1 milliárd 980 millió
596 ezer az állami normatív finan-
szírozás, 592 millió 41 ezer a sze-
mélyi jövedelemadó helyben ma-
radó része, 48 millió a gépjármû
súlyadóból befolyó összeg, 10

Köz meg hallgatás
A Szarvas város 2003-as költségvetési rendelete kapcsán
meghirdetett közmeghallgatás � a sokéves átlaghoz hason-
lóan � idén sem vonzott sok helyszíni érdeklõdõt, igaz a
többéves gyakorlatot követve, az Informatikai Kft. élõ tele-
víziós közvetítésébõl tájékozódhatott a lakosság a közmeg-
hallgatásról.

millióra rúg a földbérletek bevé-
tele és 376 millió a helyi adóbe-
vétel. A kiadásokat részletezve a
jegyzõtõl hallhattuk, hogy 2 milli-
árd 598 millió 978 ezer forint a
mûködésre fordítandó pénz, eb-
bõl a rendelet-tervezetben 95 mil-
lió forintot hitellel voltak kényte-
lenek fedezni. A fejlesztési kiadá-
sok 524 millió 583 ezer forintot
mutatnak � a költségvetés 16,8 %-
a �, amibõl a betervezett felhal-
mozási hitel 229 millió 342 ezer
forint. Összefoglalva Mihaleczné
Kovács Mária feszített költségve-
tésnek nevezte a 2003. évit, ami
szigorú és takarékos gazdálko-
dást követel, illetve a mûködés
további racionalizálásának folya-
matos vizsgálatát, a fejlesztések-
hez pedig pályázati források be-
vonását.

Folytatás a 3. oldalon

Tisztelt Adózók!
Felhívjuk szíves figyelmüket, hogy a

� Magánszemélyek kommunális adója,
� Építményadó,
� Helyi iparûzési adó

tekintetében az I. féléves befizetési kötelezettség teljesítésének
idõpontja 2003. március 17.

A fizetendõ összegekrõl a számlaegyenleg értesítõk és a gépjár-
mûadó kedvezmény miatti változásokról a határozatokat postán
kapják meg.

Kérjük, hogy a befizetési kötelezettségüknek határidõben szíves-
kedjenek eleget tenni.

Folytatás a 3. oldalon

Vigyázzunk a Körösön!
A Körös-szögi Kht értesíti a lakosságot, hogy a Holtág jelenlegi ál-

lapotában nem alkalmas horgászatra és egyéb téli sportok ûzésére,
mert a hó alatti jégréteg vastagsága csak 4-5 cm, és fokozatos olva-
dást regisztrálhatunk.

A Körös-szögi Kht a halállomány mentése érdekében megkezdte
az úgynevezett lékelési munkálatokat a Holtág teljes hosszán. Ez-
zel a munkával a víz és a halak oxigén-ellátását kívánjuk javítani.

Kérjük a lakosságot, hogy a fennálló veszélyhelyzet miatt tartóz-
kodjanak a Holtág használatától.

Hetényi István
ügyvezetõ igazgató

Jól sikerült
fõpróba

Február 14-én pénteken ren-
dezte meg az orosházi Justh Gyu-
la Könyvtár a Justh Gyula vers-
mondó versenyt középiskolás-
ok számára.  A Vajda Péter Gim-
náziumból három tanuló vett
részt a versenyen: Balázs Sán-
dor, Lengyel Tünde és Szénási
Zsanett. A 11-12. évfolyamosok
versenyében Lengyel Tünde a 2.
helyen végzett. Arany János Vö-
rös Rébék címû balladáját
mondta. Többek közt ezzel a
verssel készül az országos
Arany János balladamondó ver-
seny döntõjére. (Döntõbe jutá-
sáról a közelmúltban adtunk
hírt.)

Balázs Sándor Bertold Brecht
háborúellenes versét mondta el.
Szerepléséért a zsûri különdíjjal
jutalmazta.

A múlt héten csütörtökön a Kö-
rös-vidéki Vízügyi Igazgatóság
kezdeményezésére találkoztak a
súlyos következményekkel járó
környezetszennyezés okainak
elemzése és megszünetese
érkedében az érdekelt hatóságok
� a Kövizig mellett a Körös Vidé-
ki Környezetvédelmi Felügyelõ-
ség szakemberei � a vízmû válla-
lat valamint négy szarvasi ipari
üzem � a Gallicoop Rt., a Katech
Rt., a Young Hús és a Pioneer Hi-
Bred Magyarország Rt. � képvise-
lõi, és természetesen a város ön-
kormányzatának illetékesei.

Réti László a Kövizig osztályve-
zetõje bevezetõjében leszögezte:
szembesülnünk kell a ténnyel,
hogy a város szennyvíztisztítója
nem képes megbirkózni azzal az
erõsen szennyezett vízzel, ami
oda az utóbbi idõben rendszere-
sen beérkezett. Szavait a telepen
készült fotókkal illusztrálta, me-
lyeken egyebek között a hatalmas
konténerekbe összegyûjtött zsíros
szennyezõdés volt látható. El-

mondta, mostanra az is bizonyos-
sá vált, a szennyezõ víz a csator-
nahálózat déli öblözetébõl, ipari
kibocsátóktól érkezik a rendszer-
be. A csütörtöki találkozó célja-
ként a megoldás keresését, a ga-
ranciák megtalását tûzte ki, a to-
vábbi szennyezés megakadályo-
zására.

Szarvas város polgármestere
Babák Mihály kérte a résztvevõk
segítségét a várost évek óta sújtó
probléma megoldásában. Az indo-
kolatlan ipari szennyvízkibocsá-
tás miatt túlterheltté vált a városi
szennyvíztisztító telep, ennek leg-
utóbbi súlyos következménye az
volt, hogy az önkormányzat nem
kapott engedélyt a városi csatorna-
hálózat bõvítésére.

A Békés Megyei Víz- és Csator-
namû Vállalat vezérigazgatója Hi-
deg András 2002 májusától re-
konstruálta a szennyvíztelepen
történteket. Mint elmondta nyár
elejétõl elõbb �csak� 2-3 hetente
kapott rendkívüli szennyezõdése-
ket a biológiai módszerrel mûkö-

dõ tisztító, 2003 januárjától azon-
ban ez az esemény szinte minden-
napossá vált. A déli öblözet
szennyvizét elkülönítve bizonyít-
hatóvá vált, hogy a tisztítótelep
baktériumait elpusztító szennye-
zés innen érkezik, laboratóriumi
vizsgálatok azt mutatták ki, hogy
az úgynevezett flotátum állati ere-
detû.

Kiderült, január 27-én, és 28-
áról 29-re virradó éjszaka rendkí-
vüli környezetszennyezésen kap-
ták a fehérje feldolgozással foglal-
kozó Katech Rt.-t. Ennek követ-
kezményeként a Körösvidéki
Környezetvédelmi Felügyelõ-
ség olyan határozatot hozott,
melyben megtíltja a Katech Rt.
szennyvízének közcsatornába
bocsátását mindaddig, míg nem
igazolja, hogy a környezet-
szennyezés megismétlõdését meg
tudja elõzni.

Az értekezlet résztvevõi mun-
kájukat ezután az üzemek meglá-
togatásával folytatták. A Pioneer
Rt. vetõmagüzemében nem kelet-
kezik ipari szennyvíz, így nem is
lehet a szennyezés okozója. A
Katech Rt. telepén Balázs Attila
vezérigazgató nemcsak az általuk
alkalmazott technológiát ismertet-
te részletesen, hanem arra is ma-
gyarázatot adott, hogy az üzem
dolgozóinak mulasztása hogyan
vezethetett a a vízmû által mért
szennyezõdéshez.

Folytatás a 3. oldalon

Solymosi Ernõnek a Békés Megyei Víz- és Csatornamû Válla-
lat igazgatóhelyettesének a képviselõ-testület december
végi ülésén a szarvasi szennyvíztelep állapotáról adott be-
számolójából az derült ki, nem azért nem érezzük a nya-
runkat, õszünket megszomorító bûzt, mert rendben men-
nek a dolgok, csupán a hidegben kevéssé terjed a hamisítat-
lan csatornaszag. A telep mûködésének ellehetetlenedése
a városban terjengõ bûzön kívül egy másik következménnyel
is jár, amit a hideg tél sem tud eltompítani, mégpedig az,
hogy a szennyvíztisztító teleprõl a szennyvíz jószerint tisz-
títatlanul távozik és ömlik a Hármas-Körösbe.

Bezár a bûz ár?

Fogadóóra
Tisztelt

Szarvasi Lakosok!
Domokos László vagyok,

Szarvas országgyûlési képviselõ-
je. 2003. február 28-án (pénte-
ken) 13.00 órakor a szarvasi Pol-
gármesteri Hivatalban fogadóórát
tartok. Hogy megtakarítsuk a fo-
gadóórára érkezõknek a várako-
zást, a Polgármesteri Hivatal tit-
kárságán személyesen, vagy a 66/
311-290-es telefonszámon a je-
lentkezés sorrendjében idõpon-
tot biztosítunk az érdeklõdõk ré-
szére.

Szeretettel várom Önöket!
Domokos László

országgyûlési képviselõ


